
 

 

Sütçüler Prof. Dr. Hasan Gürbüz Meslek Yüksekokulunda ‘Sütçüler 

Yöresinde Orman köylerinin Sorunları ve Çözüm Önerileri’ Paneli 

 

 
23 Mart 2012 Cuma Günü Sütçüler Prof. Dr. Hasan Gürbüz Meslek Yüksekokulu Tarafından 

Düzenlenen ‘Sütçüler Yöresinde Tarım, Gıda, Hayvancılık, Sanayi, Orman, Su Ürünleri, 

Turizm ve Sosyal Hizmetler Paydaş Panelleri Serisinin beşincisi olan “Sütçüler Yöresinde 

Orman köylerinin Sorunları ve Çözüm Önerileri’ konulu panel gerçekleştirildi. 

 

 
 

 

 

Sütçüler Prof. Dr. Hasan Gürbüz Meslek Yüksekokulu Müdürü Prof. Dr. Veysel AYHAN’ ın 

oturum başkanlığını yaptığı, Orman fakültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. Ahmet TOLUNAY,  

Batı Akdeniz Araştırma Enstitüsünden Dr. Ufuk COŞGUN, Isparta Orman Bölge 

Müdürlüğünden Şube Müdürü Haluk EROĞLU ve Orman Mühendisi Demet GÖK’ ün 

konuşmacı olarak yer aldığı panele, Sütçüler kaymakamı, Belediye başkanları, Orman genel 

Müdürlüğünden Daire Başkanları, Kooperatif başkanları, Köy muhtarları, İlçenin idari 

yöneticileri, İlçe halkı ve Öğrenciler katıldı. 

 

 



Panelin açılış konuşmasını yapmak üzere kürsüye gelen Yüksekokul Müdürü Prof. Dr. Veysel 

AYHAN, Üniversitelerin temel hedefleri arasında eğitim, araştırma ve bilimsel yayın yapmak 

olduğunu vurgulayarak, Sütçüler Prof. Dr. Hasan Gürbüz Meslek Yüksekokulu olarak bu 

hedefler doğrultusunda Sütçüler yöresini ilgilendiren değişik konular hakkında bilimsel eğitim 

panellerinin yapılmaya devam edildiğini belirtti. Bu panele Orman Genel Müdürlüğünden 

daire başkanı düzeyinde katılımcılarının bulunmasının Sütçüler ve Yüksekokul açısından 

sevindirici ve panelin amacına ulaşması noktasında önemli olacağını söyledi. Benzer 

etkinliklerin geri dönüşümünün önemi üzerinde duran Prof. Dr. Veysel AYHAN, bugüne 

kadar yaptığımız panellerinin sonucundan olumlu sonuçların ortaya çıktığını ve bundan 

duyduğu memnuniyetini belirtti. Özellikle daha önce yapılan Kırsal Turizm Paneli sonucunda 

BAKA tarafından desteklenen bir projenin Yüksekokul tarafından yürütülecek olmasının 

bunun en güzel örneklerinden birisi olduğunu belirtti. Son olarak Üniversiteyi taşraya taşıma 

ve yörenin kalkınması hususunda emeği geçecek herkese teşekkür etti. 

 

 

 
 



Sütçüler Prof. Dr. Hasan Gürbüz Meslek Yüksekokuluna Yüksekokul Müdürü Prof. Dr. 

Veysel AYHAN’ ın gelişi ile yeni bir sayfanın açıldığını belirterek sözlerine başlayan 

Belediye Başkanı Hüseyin MÜFTÜOĞLU bu panelin yöre halkı için büyük bir fırsat 

olduğunu belirtti. Bu organizasyon ile orman köylerinin problemlerin ele alınacağı ve konu ile 

ilgili herkesin sorularına cevap bulabileceğini dile getirdi. Köylerde yaşayanların büyük bir 

kısmının geçim sıkıntısı nedeniyle, özellikle Antalya yöresindeki seracılık yapan bölgelere 

çalışmak için göç etmek zorunda kaldığını söyleyen MÜFTÜOĞLU, bu duruma bir çözüm 

yolu bulunmadığı takdirde gelecek 10-15 yıl içerisinde 20’ye yakın köyün boşalabileceği 

endişesi içerinde olduğunu dile getirdi. Bu olumsuz durumun gerçekleşmemesi için yöre 

halkının tarım, hayvancılık ve ormancılık konularında eğitilmesi ve özellikle kooperatifçiliğin 

önemi dile getirilerek bu sayede destekleme kredilerinden daha fazla yararlandırılmasının 

gerektiğini söyledi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Isparta Orman Bölge Müdürü Mehmet Sait YORULMAZ ise konuşması esnasında ormanlara 

olan baskıyı azaltmak için orman genel müdürlüğü ve orköy tarafından orman köylerine 

değişik alanlarda krediler verildiğini belirtti. Sütçüler yöresindeki köylülerin hayat 

standartlarını yükseltmek için, orman bölge müdürlüğümüze kooperatifler aracılığı ile 

getirilen projelere desteklerinin devam edeceğini dile getirdi. Bugün özellikle Orman Genel 

Müdürlüğü’ den iki daire başkanının aramızda bulunmasından duyduğu memnuniyeti dile 

getiren Yorulmaz, panelin olumlu sonuçlarını beklediğini söyleyerek katılımcılara teşekkür 

etti.   

 

 



 
 

Daha sonra konuşmalarını yapmak üzere kürsüye gelen Sütçüler Kaymakamı Ahmet 

BAŞBAYDAR, Sütçüler Kaymakamlığına yeni atandığını ve yöreyi tanıma sürecinde 

olduğunu belirtti. Bu panelinde Sütçüler’i tanıması, sorunlarını bilmesi açısından bir fırsat 

olduğunu kaydetti. Sütçülerde bulunan 27 köyün çoğunluğunun orman köyü olduğunu 

belirten sütçüler kaymakamı köy nüfuslarının azalması konusuna tekrar vurgu yaparak, 

vatandaşları bilgilendirme ve yol gösterme noktasında bu organizasyonda emeği geçen 

herkese teşekkür etti. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Konuşmasını yapmak üzere kürsüye gelen Orman Genel Müdürlüğü Orman-Köy İlişkileri 

Daire Başkanı Mahmut AYDIN, sözlerine orman işletme şefi olarak ilk göreve başladığım 

yöreye 32 yıl sonra tekrar gelmekten ve böyle bir panele katılmaktan duyduğu mutluluğu dile 

getirerek başladı. AYDIN Sütçülerin, orman varlığı, bitki çeşitliği, kültürel ve tarihi 

zenginliği, turizm bölgesi olan Antalya’ya yakınlığı gibi potansiyel değerinin olduğunu ancak 

yeterli girişimciliğin olmaması nedeniyle bunların değerlendirilemediğini belirtti. 

Yörenin kalkınmasına yönelik, süt sığırcılığı, besi sığırcılığı, süt ve et koyunculuğu, seracılık, 

meyvecilik, alabalık yetiştiriciliği, güneş enerjisi ve sulama sistemleri gibi alanlarda uygun 

projelere Orköy aracılığı destek kredilerinin verildiğini belirtti. Ayrıca özellikle kırsal 

yörelerde ev hanımlarının yapacağı el işlerinin hazırlanması ve pazarlanması için mikro kredi 

desteklerinin olduğunu belirterek, bu kredilerin kullanılması hususunda her türlü yardıma açık 

olduklarını ifade etti.  

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Son olarak söz alan Orman Genel Müdürlüğü Odun Dışı Ürün ve Hizmetler Daire Başkanı 

Fuat ŞANAL, Orman Genel Müdürlüğünün yeniden yapılanması çerçevesinde Odun Dışı 

Ürün ve Hizmetler Daire başkanlığının kurulduğunu belirtti. Daire başkanlığının yeni olması 

ve Odun Dışı Orman Ürünlerin son zamanlarda çok önem kazanması nedeniyle başkanlığının 

hizmetlerini tanıttığı bir sunum ile konuşmasına devam etti. Sütçüler yöresinin kalkınması 

için özellikle yörenin biyolojik çeşitliliği konusuna önem verilerek işe başlanılmasının ve 

bunun sürdürülebilirliğinin sağlanmasının gerektiğini kaydetti. Odun Dışı Orman Ürünlerinin 

Sütçülerdeki zenginliğinden bahseden Şanal, bu ürünlerin ham olarak değil işlendikten sonra 

pazarlanması ile daha çok gelir elde edileceğini belirtti ve yatırımların bu yönde olması 

gerektiğini söyledi. Yörenin çok geniş alanlarının Kızılçam Ormanları ile kaplı olduğunu ve 

Kızılçam kabuğundan birçok ilaç üretildiğini ifade ederek, bu konunun değerlendirilmesinin 

önemine dikkat çekti. Ayrıca yörenin bal ormanları oluşturulmasına uygun bir yapıda 

olduğunu söyleyerek benzer uygulamalar için Orman Genel Müdürlüğü’nün birçok destek 

kredisinden faydalanılabileceğini hatırlattı.  

 

 
 

 



Sütçüler Yöresinde Orman köylerinin Sorunları ve Çözüm Önerileri konulu panelin 

başlangıcında Sütçüler Orman İşletme Müdürü Niyazi BAYRAK, Yörenin ormanları ve 

mevcut uygulamalar hakkında bilgi verdi.  

 

 
 

Daha sonra S.D.Ü. Orman Fakültesi Öğretim Üyesi Doç.Dr. Ahmet TOLUNAY, panel 

konusu olan Orman Köylerinin Kalkınmasından Uygulanacak Yeni Stratejiler hakkında bilgi 

verdi. 20 yıl öncesi ile günümüzdeki ormancılık uygulamalarını karşılaştıran Tolunay, 

köylerin kalkınması hususunda çok yol katedildiğinden ve uygulanması gereken birçok 

stratejiden bahsederek, katılımcılara yeni fikirler verdi.  

 



Bir diğer panelist olan Batı Akdeniz Araştırma Enstitüsü Müdürlüğünden Dr. Ufuk 

ÇOŞGUN, Orman Köyleri ve Kooperatifler hakkında ayrıntılı bilgi verdi. Köy kalkınma 

kooperatiflerinin Or-Köy ile iş birliğini en üst düzeyde sürdürmesi gerektiğini ifade etti. 

 

 
 

 



Son olarak Isparta Orman Bölge Müdürlüğü Or-Köy Şube Müdürü Haluk EROĞLU ve 

Orman Mühendisi Demet GÖK, Sütçüler ilçesinde Orman Köy İlişkilerinin Düzenlenmesinde 

Geçmişte Elde Edilen Deneyimler konusunda örnekler vererek ayrıntılı açıklamalarda 

bulundular. 

 

Panelin sonundaki soru ve cevap bölümünde panelistler ve daire başkanları kendilerine 

yönlendirilen soruları yanıtladır. Panel Konuşmacılara Plaket ve Katılımcı belgelerinin takdim 

edilmesinin ardından sona erdi.   

 

 


